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Turgut Özay: Prof. Dr. Hasan Bülent Kahraman Hoca’mızla birlikteyiz. Feyziye Mektepleri Vakfı 
Işık Üniversitesi Rektörü Hasan Hoca’m nasılsınız, iyi misiniz? 

Hasan Bülent Kahraman: Teşekkür ederim. Siz nasılsınız? 

Turgut Özay: Sağ olun Hoca’m. Ben de iyiyim. Çok teşekkür ederim zaman ayırıp programa 
gelmeyi kabul ettiğiniz için. 

Hasan Bülent Kahraman: Rica ederim. Ben teşekkür ederim davet ettiğiniz için. 

Turgut Özay: Sağ olun Hoca’m. Her şeyden önce rektörlük döneminiz hayırlı uğurlu olsun. 
Eminim ki hem bizim eğitim sistemimize hem de üniversitenize çok büyük katkılarınız olacaktır. 
Çünkü varlığınız bile bizim için yeterli. Çünkü sizi çok eskiden beri tanır ve hakikaten takip ederiz. 
Çünkü öncü rektörlerimizden bir tanesisiniz bizim için.  

Hasan Bülent Kahraman: Sağ olun. 

Turgut Özay: Hoca’m, bu anlamda bilirim ki siz üniversite sektör işbirliğini de çok önemsersiniz. 
Çünkü evlatlarımızın geleceği için bir şeyler yapmak aslında sizin hamurunuzda olan şeylerden bir 
tanesi. Birazcık bundan bahsedebilir misiniz bize Hocam? 

Hasan Bülent Kahraman: Her şeyden önce benim için söylediğiniz güzel sözlere yürekten 
teşekkürler. Gerçekten de ben öğrencilerine özellikle düşkün olan hocalardan birisiyim. Üniversite 
anlayışımda onlara yeni bir hayat kazandırmaktır. Bu bakımdan tarihin çok önemli bir noktasında 
bulunduğumuzu belirteyim. Dün yeni diye ortaya sunulanın bugün eski olduğu bir dönemde 
yaşıyoruz. Üniversite anlayışı, modeli, teknolojisi, know-how’ı sürekli olarak değişiyor. Dünyada en 
önemli değişimleri gösteren bilim alanları kadar üniversite teknolojisinde ve yapısında da 
değişiklikler mevcut. Bugün 19. yüzyılın sanayi devriminden gelen üniversite anlayışının dışında bir 
modele erişmiş bulunuyoruz. Bilginin üretilmesi hâlâ yeryüzündeki en önemli güç odaklarından, 
kaynaklarından biri. Fakat üretilen bilginin sadece bir akademik makale veya kitap olarak 
kalmaması bunların doğrudan doğruya bir değere dönüşmesi ve özellikle iş dünyasıyla birlikte, 
sanayiyle birlikte bunların üretim alanları meydana getirmesi, üretimlerin girdisi olması, 
üretimlerdeki modelleri, yapıları dönüştürmesi öngörülüyor. Bugün üniversiteler girişimcilikleriyle, 
yenilikçilikleriyle, buluşçuluklarıyla ölçülüyor. Yarattığı katma değerle ölçülüyor. Start-uplarla 
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ölçülüyor. Dolayısıyla unicornlarla bu işin nihayet ölçüldüğü bir dünyada sanayinin dışında kalmak, 
sektörlerin dışında kalmak ve sadece -tabir yanlış anlaşılmasın- pasif anlamda bilgi üretimi tekrar 
ediyorum bilgi üretimi hâlâ yeryüzünün en önemli unsuru olsa da yeterli değil. Bunun mutlaka 
sektörlerle işbirliği içinde tekrar edeyim katma değer üretir bir biçimde, değer üretir bir biçimde 
sürdürülmesi gerekir. Biz de Işık Üniversitesinde bu modelin gelişmesi, temellenmesi için şu anda 
faaliyet gösteriyoruz.  

Turgut Özay: Harika. Tabii bütün bu projelerin odağında, merkezinde tabii ki üniversite, sanayi 
ama daha da önemlisi öğrenci evlatlarımız olacak değil mi Hoca’m? 

Hasan Bülent Kahraman: Elbette. Her şey evlatlarımız için yani biz bugün öğrencilerimize 2 
aşamalı bir eğitim uyguluyoruz. Şu; Türkiye’de lise öğretiminin, üniversite öncesi öğretiminin temel 
kısıtlamaları belli. Işık Üniversitesine girdikten sonra onlara üniversitel bir eğitime hazırlanmaları 
için bir anlamda, ama öbür taraftan da günümüz dünyasının temel ihtiyacı olan çok disiplinli, 
interdisipliner bir modeli, bir formasyonu kazandırmak için ortak dersler programını uyguluyoruz. 
Bu aşamayı bitirdikten sonra ve temel derslerini kendi bölümlerinde aldıktan sonra öğrencilerimizin 
özellikle 3. ve 4. yıllarını bilhassa 4. yıllarını sanayiyle ilgili sektörlerle -sizin güzel tabirinizle- ilgili 
sektörlerle işbirliği içinde gerçekleştirmelerini, yaşamalarını ve orada yeni değerler üretmelerini 
öngörüyoruz. Bu nedenle üniversitemizde yeni proje, girişimci fikir, mevcut olan bir fikrin bir 
projeye dönüştürülmesi süreciyle ilgili olarak dersler, çalışmalar yapıyoruz ve onları sanayiyle, 
sektörlerle işbirliği içinde üniversitemizden mezun ediyoruz. Bir unsur daha buna ekleyeyim. Bu 
maksatla öğrencilerimizin eğitimini aldıkları sektörlerde staj yapmaları bizim için en önemli çalışma 
alanlarından biri. Stajla ilgili birimimiz bu konuda çok ciddi çalışmalar yapıyor. Işık Üniversitesi 
öğrencileri sektörlerde doğrudan doğruya süreçlerin içine katılarak formasyonlarını tamamladıktan 
sonra üniversiteden mezun oluyorlar. Bu onlara tabii üniversite mezuniyeti sonrasında yeni iş 
alanları, bakış açıları, hayat olanakları da kazandırıyor. 

Turgut Özay: Hoca’m, zaten bu genç arkadaşlarımız üniversiteye gelip, üniversite hayatına adım 
atıp hele bir de sizinle tanıştıktan sonra bütün algıları, vizyonları değişecektir. Ben buna eminim. 
Zaman ayırdığınız için çok teşekkür ederim. Umarım önümüzdeki günlerde daha uzun programlar 
yapma şansımız olur Hoca’m. 

Hasan Bülent Kahraman: Ben çok teşekkür ederim. Memnuniyetle ne zaman isterseniz ben 
hazırım. 

Turgut Özay: Çok teşekkür ederim, Hoca’m çok sağ olun. 

Hasan Bülent Kahraman: Sağ olun. Görüşmek üzere. 

Turgut Özay: Görüşmek üzere. Değerli İzleyiciler, programın bu bölümünde Prof. Dr. Hasan 
Bülent Kahraman Hoca’mla birlikteydik. Eğer Hasan Bülent Kahraman Hoca’ma ulaşmak isterseniz 
hem sosyal medya hesaplarından hem de üniversitesinden rahatlıkla ulaşabilirsiniz. Aklınızdaki 
soruları, projeleri paylaşabilirsiniz. Zaten Hoca’mı dinlediniz. Ne yapıyorlarsa sizler için yapıyorlar. 
Danışmanızda, temas etmenizde büyük fayda olduğuna inanıyorum. 
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*** Video burada sona eriyor. *** 


